
 

 

 

Ordinarie Styrelsemöte WSSK via Teams 19/11 2023 

 

Närvarande: 

Rigmor Långström  Ordförande  

Anna Helmersson  

Susanne Nilsson  

Kaj Dahlborn   

Lena Torstensson 

Jenny Höök  

Jennifer Botos 

Frånvarande: 

Jenny Tenggren  

Oili Iiris Pohjolainen  

 

Dagordning 

§ 1:  Mötet öppnande: 

• Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade dagens möte öppnat. 

 

§ 2:  Val av sekreterare 

•  Till sekreterare för mötet valdes Kaj Dahlborn 

§ 3:   Val av justeringsmän 

•  Att justera dagens protokoll valdes Rigmor Långström och Lena Torstensson 

§ 4.   Fastställande av dagordning 

• Föreslagen dagordning godkändes med några tillägg. 

§ 5.  Föregående mötesprotokoll. 

• Mötet beslutade att lägga föregående protokoll till handlingarna. 

 § 6.  Allmän lägesuppdatering från styrelsen: 



• Inget speciellt utanför dagordningen 

 

§ 7. Anmälda beslutsärenden: 

a. Beslut gällande inköp av programmet In Design för redigering av Welsh Nytt.  

  Styrelsen beslutar att uppdra till sekreteraren att köpa in programmet samt säkerställa att klubben  

fritt får bestämma vem eller vilka som har behörighet som användare. 

 

b. Beslut gällande uppföljningsplan för avel: 

Avelskommitténs förslag fastställdes. Biläggs protokollet bilaga 1. 

 

c. Beslut gällande uppföljning av RAS: 

Avelskommitténs uppföljning fastställdes. Biläggs protokollet bilaga 2 

 

  § 8. Anmälda övriga ärenden: 

a.  Inkommen fråga från medlem: Varför finns inget från Sverige publicerat hos WSSC med anledning 

av 100 års-jubiléet 

 

• Anna svarar: Material inskickat till UK dock utan att få återkoppling, Skickar igen. 

 

b.  Inför årsmötet: Tidsplan utskickad med aktuella slut datum inför sammanställning av VB samt VP.  

 

c. Diskussion fördes kring budgetutfallet 2023 för att öka förståelsen/insikten för ansvariga inför 

kommande budgetering gällande 2024 års verksamhetsplanering. 

 

d. Diskussion kring eventuell höjning av medlemsavgiften 2025. 

 

• Styrelsen föreslår årsmötet oförändrad avgift för 2025 med hänvisning till klubbens goda ekonomi 

 

e. Kort att skicka ut till nya welshägare. 

 

• Mötet beslutar att Kaj begär in offert på tryckning av välkomstkort till nya welsh ägare från Pipeline 

Nordic AB. 

 

 

    § 9.  Bordlagda ärenden: 

a. Materialförvaltning:  

• Inventeringen fortlöper, Materiel finns på lite olika platser, Kaj sammanställer dokument och sparar 

sedan på Drop box. 

 

b. Club Show 2024:  

• Tanken att CS 2024 skall hållas i Stockholm-/ Uppsalatrakten får tyvärr omvärderas. Misslyckats att 

få någon att ta ledartröjan där. 

 

• Bestämdes att göra ett försök att söka en projektledare för CS via vår FB sida. Vidare bestämdes att 

CS 2024 får förläggas där, och vid en tidpunkt då, det visar sig lämpligt/möjligt.  

 



§ 10. Information/pågående ärenden: 

a. Club Show 2023:  

 

• Checklistan ”ToDo” är ytterligare påfylld inför framtiden och bör vara färdigställd inom kort. 

 

b. Rasboken:  

• Allt har fungerat strålande. Väldigt stort intresse, många hundar och kennlar anmälda. 

 

c. RAS och avelskonferens: 

• Avelskonferensen är bokad till 13 april 2024 på Scandic Hotel Upplands Väsby. Se även punkt 11c 

  

d. Rasmontrar:  

• Anna redogör för att förberedelserna till både Stockholm och Göteborg känns i stort helt klara. 

Återstår t.ex beställningar av ev. disk samt stolar till montern. Påminner om behovet av infomaterial. 

 

e. Digitala föreläsningar:  

• Återkommer 

 

f. Förslag på föreläsare årsmötet: 

• Styrelsen beslutar att inte anlita någon föreläsare 

 

g. The Welsh Springer Spaniel Club UK 100 års jubileum:  

• Ärendet avslutat, Se även under punkt 8a 

 

h. Exteriördomarkonferensen: 

 

•  Kommer bli en digital konferens 2024. Inget nytt framkommit 

 

i. Översyn av ekonomihanteringen:  

 

• Se även punkt 8c. Vi fortsätter löpande det påbörjade arbetet inom styrelsen att se över 

delegeringsordning för inköp med mera. 

 

 

§ 11. Övriga beslutsärenden:  

a. Statuter för KM jakt: 

 

• Bordlägges till nästa möte 

 

b. Remiss gällande utökning av rasregister: 

 

• Styrelsen beslutar tillstyrka ansökan och sekreteraren skickar in beslutet till SSRK. 

 

c. Avelskonferensen 13 april: 

 

• Styrelsen beslutade anta anbudet från Scandic Upplands Väsby avseende lokal för 40 personer inkl. 

fika. 

 

• Styrelsen beslutar att även betala kostnaden för lunch till deltagarna. 



 

d. Inkommen remiss gällande utökning av jaktprovsdomare: 

 

• Styrelsen beslutar att delegera uppdraget till Jenny H, att handlägga och besvara remissen. 

 

 

§ 12. Övriga frågor: 

a. Beviljande gällande vår ansökan ur SKK´s utvecklingsfond 

 

• Beslutet biläggs protokollet Bilaga 3. 

 

b. Styrelsens 2 dagars verksamhetsplanering 2024. 

 

• Mötet förläggs i anknytning till avelskonferensen 13–14 april 2024 på Scandic Upplands Väsby. 

Kaj ombesörjer bokning av mindre lokal 14 april 09,00–14,00 inklusive fika och lunch. 

Kaj bokar även 9 enkelrum samt 2 rätters middag inklusive vatten/lättöl lördag kväll. 

Övrig förtäring bekostas av var och en. 

 

c. Fråga från Anna gällande avsändaradress på WSSK utgående mejl. 

 

• En omläggning av en del mejlkonton krävs, Vi avvaktar att ändra till efter årsmötet. 

 

  § 13   Nästa sammanträde 17/12 kl.19.00. Övriga datum för styrelsemöten framöver är den 14 och 28 

januari 

   

 §14.     Mötet avslutas och ordföranden tackade alla för ett väl genomfört möte 

 

Vid Protokollet:  

 

___________________________ 

               Kaj Dahlborn  

Justerat av:  

 

_______________________________  _________________________  

        Rigmor Långström                                                          Lena Torstensson 

 

 

        

 

 



 

 

 

Uppföljningsplan – avel    Bilaga 1 
Beslutad av WSSK:s styrelse 2023-11-19 

 

Inledning 
Ansvaret för uppföljning av aveln och av RAS åvilar Avelskommittén. Styrelsen fattar beslut om att fastställa 

dokumenten. 

Vid WSSK:s avelskonferens i april 2023 diskuterades behovet av uppföljning av aveln. Somligt i hittillsvarande 

uppföljningsplan ansågs onödigt och kunde utgå. Det gällde bland annat stora delar av avsnittet om föräldradjurens 

status och meriter. En del av det har vi ändå valt att behålla i avvaktan på dels fortsatta diskussioner om lämplig nivå 

för rasen när det gäller hälsoprogrammet avseende HD, dels på hur projektet kring glaukom utvecklas. 

Annat har visat sig omöjligt att följa upp på ett meningsfullt sätt och kunde därför inte genomföras fullt ut redan 

avseende 2022. Det gäller redovisningen av föräldradjurens status vid ögonlysning och därutöver även den totala 

statistiken över andelen utan anmärkning vid ögonlysning. Den centrala statistiken är missvisande pga. att 

veterinärerna registrerar olika i de fall gonioskopering gjorts vid samma tillfälle. Det går då inte alltid att utläsa av den 

centrala registreringen om ögonlysning med resultat ”utan anmärkning” gjorts samtidigt. Ett okänt antal hundar utan 

anmärkning försvinner från statistiken. 

Resultaten från ögonlysning innehåller stort och smått. Somligt bedöms inte påverka hunden alls och annat saknar 

genetisk betydelse eller också saknas kunskap om eventuell ärftlighet. Uppföljningen ska avse sådant som är viktigt 

och som vi har möjlighet att arbeta med avelsmässigt. Därför ska somliga diagnoser utelämnas vid uppföljningen. Det 

ankommer på Avelskommittén att årligen, utifrån aktuellt kunskapsläge, bedöma vilka diagnoser som är relevanta att 

följa upp.  

Mot denna bakgrund ska uppföljningen innehålla redovisning under nedanstående rubriker. 

 

Population 

 

Registreringar inklusive importer de senaste fem åren 
 

Antal kullar och genomsnittlig kullstorlek de senaste fem åren 
 

Avelsbredd 
 

 Inavelstrend de senaste fem åren 
 

Antal hanar och tikar som använts i aveln samt uträknad kvot 
 

Hanhundsanvändning 
 



Statistik höfter, armbågar och ögon 
 

Röntgade höftleder under senaste femårsperioden 
 

Röntgade armbågar under senaste femårsperioden 
 

Resultat ögonlysning under senaste femårsperioden 
Dock utan redovisning av antalet ögonlysta och andel med anmärkning. Diagnoser som inte är relevanta för 

avelsarbetet utgår också. Se inledningen. 

 

Resultat gonioskopiundersökningar under senaste femårsperioden 
 

Statistik avelsdjuren 
 

Föräldradjurens resultat vid höftledsröntgen under senaste femårsperioden 
 

Gonioskopiundersökta under senaste femårsperioden 
 

Uppfödare under året 
Statistik antal kullar per kennel, antal kennlar med debutkull etcetera 

 

Uppföljning i övrigt kopplad till RAS 
Denna uppföljning görs separat en gång per år. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 



 

Uppföljning 2023 av RAS    Bilaga 2 
 

 

 

Inledning 
Enligt RAS ska styrelsen en gång per år göra en uppföljning av de åtgärder som anges i RAS. Uppföljningen ska 

dokumenteras och biläggas styrelsens protokoll. Merparten görs i den årliga avelsrapporten. Uppföljningen här nedan 

avser de delar som inte ingår där. 

Rasens population/avelsstruktur 

Strategi/åtgärder enligt RAS 

- årlig kommunikation med uppfödarna och ägare av avelshanar kring resultat av uppföljningarna och gjord analys. 

Skedde vid avelskonferensen i april. 

- verka för att fler hanar meriteras samt ögonundersöks och höftledsröntgas. Inga direkta åtgärder ännu. Två 

debattartiklar av ordföranden publicerade i WelshNytt behandlar allmänt behovet av bredare avelsbas särskilt på 

hanhundssidan. 

- motverka slentrianmässig kastration. Tas också upp i en av debattartiklarna men inga direkta åtgärder ännu. 

Hälsa 

Ögon 

Strategi/åtgärder 

- Kartlägga förekomsten av glaukom 

- Uppmuntra till gonioskopering av avelsdjuren 

- Diskussion på uppfödarkonferens om vilka andra verktyg som står till buds när det gäller glaukom 

- Redovisa resultaten av ögonundersökningar i Welsh Nytt 

- Uppdatera vår Ögonpolicy 

 

Vidtagna åtgärder 

Avelskonferensen i april hade sitt hälsomässiga fokus på glaukom. Björn Ekesten, SLU, föreläste. Resultatet har blivit 

ett glaukomprojekt som drivs av SLU och WSSK. Syftet är att genom blodprov på drabbade hundar och deras 

närmaste släktingar bidra till forskningen om DNA-test för sjukdomen. Vidare att få tillgång till identiteter på 

drabbade hundar för kartläggning av gemensamma nämnare rent släktmässigt. Vi har ansökt om och beviljats medel 

från SKK:s utvecklingsfond.  

Resultaten av ögonundersökningar finns lätt tillgängliga i Avelsdata. Vi har därför beslutat att inte publicera dem i 

Welsh Nytt. Ögonpolicyn är ännu inte uppdaterad. Vi lär avvakta med det till efter nästa avelskonferens. 

Hälsa i övrigt 
- Kommunicera senaste hälsoenkäten på uppfödarkonferens. Gjordes på avelskonferensen. 

- Genomföra en hälsoenkät inför nästa revidering av RAS. Ej aktuellt nu. 

- Sprida kunskap om de negativa effekterna av kastrering. Inga direkta åtgärder ännu. 

Mentalitet och funktion 

Åtgärder 
- Kartläggning av mentalitet. Genomförd enkätundersökning av SLU-student i samarbete med WSSK ska kompletteras 

med en intervjuundersökning i vår egen regi. Arbetet är i sin linda. 

- Diskussion på uppfödarkonferens om resultatet från kartläggningen som underlag för åtgärder samt om eventuellt 

genomförande av BPH i klubbens regi med subventionerat pris och omhändertagande av resultaten i protokollen för 

ledning i avelsarbetet. Gjordes på konferensen i april. Fortsättningen ännu i sin linda. 



Exteriör 

Övriga mål 

- Bibehålla den generellt höga exteriöra kvaliteten 

- Bibehålla typskillnader 

Åtgärder 

- Kunskapsspridning. Gjort på konferensen i april. 

- Diskussion på uppfödarkonferens. Gjort på konferensen i april. 

- Ta fram underlag till domarkonferenser rörande päls och nyttan av typskillnader. Får beaktas i arbetet inför 

domarkonferensen i september 2024. 

 

Avelskommittén november 2023 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



      Bilaga 3 
 
 Till  
Welsh Springer Spanielklubben  
Utdrag ur justerat protokoll från sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté den 14 september.  

SKK/AK nr 4–2023  
§ 80 Utvecklingsfonden  
a) Ansökan från Welsh Springer Spanielklubben  
Welsh Springer Spanielklubben har skickat in en ansökan om bidrag från utvecklingsfonden till ett 
forskningsprojekt kopplat till ögonsjukdomen glaukom. Syftet med projektet är att kartlägga förekomsten av 
glaukom i raspopulationen och bedöma ärftligheten. Långsiktigt mål är att genom ökad kunskap om 
sjukdomens spridning kunna minska förekomsten av glaukom utan att drastiskt minska avelsbasen. 
Forskningsprojektet görs i samarbete med Sveriges lantbruksuniversitet, institutionen för kliniska vetenskaper.  
SKK/AK tackar för ansökan och beviljar 15 000 kr i ekonomiskt bidrag. Kommittén ser fram emot att följa 
forskningsprojektet och önskar klubben lycka till med arbetet.  
Utdraget ovan redovisar vad som avhandlats vid mötet. SKK:s centralstyrelse har möjlighet att ändra eller 
ompröva beslut fattade av Avelskommittén.  
Med vänlig hälsning  
Svenska Kennelklubben  
Fanny Bergevi  
e.u. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


